
 

 

 Číslo materiálu : 4 /05 

Komise: Školská                                                                RM   18. 11. 2020 

Datum :   2. 11. a 3. 11. 2020 – 18:00 hod. online 

Přítomni: 

 

 

Omluveni: 

 

Hosté:               

Mgr. Dana Vepřková, Petr Spálený, Ing. Josef Treml, PaedDr. Jana Nedvědová, 

Kamila Drtilová, Mgr. Jana Červená, Mgr. Patricie Koubská, Ing. Aneta Kubínová, 

Kateřina Špalková, PhDr. Stanislava Lisková, Mgr. Růžena Votrubová,  

PhDr. Nina Bilincová, Mgr. Yvetta Jeřábková  

PaedDr. Jiří Michal, Bc. Karel Polívka, 

Člen RM: Mgr. Vít Šnajdr 

Příští jednání: 7. 12. 2020 online od 18:00 hod 

 

1) Návrh usnesení pro RM :                                                                                                         

Rada města Kutná Hora  

      b e r e  n a  v ě d o m í   

 

a) zápis školské komise ze dne 2. 11. 2020 

 

b) rezignaci pana Mgr. Vladislava Tučka na členství ve školské komisi   

 

2) program jednání komise včetně krátkého komentáře: 

Program: 

1) Žádost o podporu Dětské herny Amálka 

2) Dotační programy 2021 

3) Ukončení členství  

4) Tisková zpráva k PO Školní jídelny Kutná Hora 

5) Prezentace závěrů kontrolní stravovací skupiny z vykonaných kontrol PO Školní jídelny     

 

1) 

První online schůzku školské komise zahájila předsedkyně školské komise D. Vepřková. 

Poděkovala za vyjádření a názory členů k žádosti paní Lenky Horákové o podporu Dětské herny 

Amálka. Oznámila, že výsledný materiál předloží k projednání radě města.  

Shrnutí závěrů školské komise: 

Město nemá zpracovaný způsob podpory podobných žádostí, měla by být stanovena jednotná forma 

podpory.  

Město v současné době nemá dostatek finančních prostředků. 

Vzhledem k výše uvedeným skutečnostem a s očekáváním dalších obdobných požadavků školská 

komise vyjadřuje stanovisko, že nelze vyhovět žádosti paní Lenky Horákové. Paní Horáková svoji 

původní žádost, kterou předložila ZM v září, doplnila o finanční údaje. Tyto informace spolu 

s fotodokumentací jsou uvedeny  v závěru tohoto zápisu.   

2) 

M. Nechojdomová členy školské komise seznámila s počtem žádostí předložených v rámci dotačního 

programu Velké projekty v oblasti vzdělávání a volný čas na rok 2021. K stanovenému termínu je 

předloženo celkem osm žádostí. Na podporu těchto projektů je požadováno celkem 354 600 Kč.  

Rozpočtové prostředky města na rok 2021 jsou nižší než v předchozích obdobích. Limit návrhu rozpočtu 

na rok 2021 je v oblasti školství snížen o 8 % k objemu schváleného rozpočtu na rok 2020. Finanční 

prostředky na dotační programy jsou vyčleněny z položky rezerva škol. Nejvýše může být rozděleno 

200 000 Kč, a to na velké a malé projekty v roce 2021 (podpora velkých projektů může činit max. 



150 000 Kč). Skutečné čerpání této částky bude záležet na kvalitě a potřebnosti předložených projektů. 

Nyní probíhá formální kontrola náležitostí žádostí. Po jejím skončení budou žádosti předány 

k hodnocení školské komisi.  

Školská komise před zahájením hodnocení žádostí o dotaci na rok 2021 požaduje  předložení vyúčtování 

dotace poskytnuté na rok 2020, pokud tato byla žadateli o dotaci na rok 2021 poskytnuta. 

3) 

Předsedkyně komise D. Vepřková seznámila s okolností, že pan V. Tuček zaslal oznámení o ukončení 

své činnosti ve školské komisi.  

Školská komise panu Mgr. Vladislavu Tučkovi děkuje za spolupráci a přeje do dalších let hodně 

optimismu a zejména pevné zdraví.  

4) 

Paní D. Vepřková připomněla členům komise odeslání Tiskové zprávy k PO Školní jídelny Kutná Hora.   

Paní J. Nedvědová poděkovala za vyřešení situace. Pan P. Spálený požádal o seznámení s výsledkem 

šetření kontrolní skupiny pro stravování.  

Členka kontrolní stravovací skupiny paní J. Červená uvedla, že zprávu s popsanými zjištěnými 

skutečnostmi (včetně fotodokumentace) skupina předala vedení města. Vedení města následně zadalo 

zpracování auditu PO Školní Jídelny Kutná Hora. Následovalo usnesení Rady města Kutná Hora o 

odvolání ředitelky paní I. Kloudové. 

Pan místostarosta V. Šnajdr informace doplnil a uvedl, že paní I. Kloudová se k výše zmíněné zprávě 

kontrolní skupiny i závěrům auditu, který zpracoval pan Ing. P. Lelek, mohla vyjádřit. Pan místostarosta 

konstatoval zejména velmi špatné řízení příspěvkové organizace, absenci porad zaměstnanců, 

objednávky a nákupy nerealizovány centrálně.   

Dalším krokem bylo vyhlášení konkurzního řízení na obsazení funkce ředitele PO Školní jídelny. Pan V. 

Šnajdr členy komise seznámil se složením konkurzní komise, která je tvořena v souladu s právními 

předpisy. Jedná se o dva členy, které určí zřizovatel (V. Šnajdr, Ing. J. Kuklová), zřizovatel dále určí 

jednoho zaměstnance PO Školní jídelny (I. Procházková), tři odborné členy určila Česká školní inspekce 

(ředitel školy, vedoucí školní jídelny, školní inspektorka), jednoho zástupce stanovil Krajský úřad 

Středočeského kraje. Dále zmínil zveřejnění vyhlášeného konkurzního řízení mimo jiné na jobs.cz.  

5) 

Pan P. Spálený připomněl, že školská komise není dosud seznámena s výsledkem šetření kontrolní 

skupiny pro stravování. Paní J. Červená vysvětlila, že je to proto, že komise se nesešla fyzicky. Jedná se 

o materiál, který představuje 300 stran z jednotlivých šetření, která probíhala na jednotlivých 

pracovištích postupně. Do uzavření procesu nebylo možné zveřejnit zjištěné skutečnosti. Materiál nelze 

odeslat elektronicky. 

Závěrem byla dohodnuta možnost online prezentace Závěrečné zprávy k PO Školní jídelny Kutná Hora, 

kterou zpracovala kontrolní stravovací skupina.  

Uskutečnila se v úterý dne 3. 11. 2020 od 19.00 hodin s účastí většiny členů školské komise. Členové 

komise vyjádřili poděkování kontrolní stravovací skupině za její činnost.  

 

V závěru textu: doplňující údaje k žádosti paní Lenky Horákové 

  

Příští schůzka se uskuteční: pondělí 7. 12. 2020 od 18.00 hodin online                                                                                                                                  

    

3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 

Zvážit a projednat návrh členů komise na zřízení  fondu, ve kterém by byla alokována pro každý rok 

určitá finanční  částka, která by sloužila formou např. půjčky  k případné podpoře subjektů 

působících v oblasti vzdělávání a výchovy v situaci, kdy jsou tyto subjekty vystaveny pro ně 

nepříznivým okolnostem. 

Zde je přiložen návrh členky komise K. Špalkové:,, Nyní se město nachází v situaci, kdy na podobné 

nenávratné podpory peníze prostě nemá a mít nebude - stačí nahlédnout do plánovaného rozpočtu na 



rok 2021. Navrhuji zpracovat systém návratných půjček pro takovéto případy s minimálním úrokem a 

např. 4 letou návratností. Splátku ve výši do 1000 Kč měsíčně by si každý podnikatel myslím měl z 

rozpočtu dovolit. Tyto prostředky navrhnu získat rozdělením fondu rozvoje bydlení, na kterém 

každoročně peníze zbývají. Jestli bude můj návrh přijat, to je otázka, zdá se mi ale vstřícný k 

žadatelům i městským financím.“ 

 

4) Reakce rady města:    

dne 18. 11. 2020 usnesením č. 856/20 bere na vědomí: 

a) zápis školské komise ze dne 2. 11. 2020 s výhradou nesouhlasu s návrhem Kateřiny Špalkové     

b) rezignaci pana Mgr. Vladislava Tučka na členství ve školské komisi 

 

Zapsala: M. Nechojdomová  

Elektronicky ověřila: Mgr. Dana Vepřková 

Datum: 6. 11. 2020 

 

Doplňující údaje k žádosti paní Lenky Horákové: 

 
Dobrý den,  
navazuji na náš tel. rozhovor a zasílám podrobnosti k žádosti o finanční příspěvek na provoz Dětské 
herny Amálka v Kutné Hoře.  
Nejprve tedy ještě krátké představení provozu...  
Hernu provozuji už dva roky. Jedná se hlavně o velký prostor pro vyžití dětí a rodičů plus menší 
zázemí s posezením, které slouží také jako malá kavárna. Vstup do herny není podmíněn konzumací, 
maminky zde můžou dětem dát vlastní pití či svačinu. Nejmenším návštěvníkům zde můžou také 
nechat ohřát příkrmy. Herna je určena pro děti od narození do cca 13 let.  
Samotný prostor herny obsahuje jak různé hračky, odrážedla, skákadla aj., tak ale především velkou 
prolézací konstrukci se skluzavkou do bazénku s míčky.  
Vstup do herny je zpoplatněn podle délky pobytu, a to do jedné hodiny 59 Kč, nebo nad jednu hodinu 
(neomezený vstup) 99Kč. Vstup platí pouze děti starší než jeden rok, mladší děti mají vstup zdarma, 
stejně jako jejich doprovod. Vybavení herny jsem financovala podnikatelským úvěrem. Zaměstnance 
nemám, 99% času jsem v herně sama. Pokud se výjimečně stane, že je např. dcera nemocná, tak je 
buď zavřeno, nebo mi pomůže někdo z rodiny.  
Herna se během pár týdnů po otevření stala oblíbeným útočištěm maminek a dětí nejen z Kutné 
Hory. Často se mezi návštěvníky objevovali také lidé např. z Kolína, nebo Čáslavi. Během “sezóny” se 
návštěvnost pohybuje i kolem 30 dětí denně. Jedná se o čistě volnočasovou aktivitu bez pravidelného 
programu, i když větší akce v plánu byly (např. Halloween, Mikuláš, dílničky rodičů s dětmi). 
Mikulášská nadílka se už 2x od otevření konala a rodičům i dětem se moc líbila. Bohužel jak 
Halloween, tak Mikuláš se nejspíš letos kvůli koronavirové situaci konat nebudou. Nejedná se tedy o 
žádnou dětskou skupinu, nebo vzdělávací zařízení. V současné době nezajišťujeme ani hlídání dětí. 
Vše je v režii doprovodu dětí.  
Herna je interiérová, a proto je největší návštěvnost v období podzim až jaro, nebo při horším počasí 
v létě. Díky zkušenosti z minulého léta, kdy jsme zjistili, že přes léto bude opravdu minimální 
návštěvnost, jsme chtěli provoz podpořit a přes prázdniny otevřít příměstské tábory. Bohužel jako asi 
všechny, tak i nás zaskočilo uzavření provozu z důvodu koronaviru, proto jsme s nabídkou přihlášek 
čekali, až budeme mít povoleno vůbec otevřít. I přes pozdní nabídku byly děti na pár termínů 
přihlášené, to se ale rychle změnilo při situaci zvýšeného počtu nakažených v Kutné Hoře a 



opětovném zavedení roušek. Celé toto období a s ním přijatá opatření byly celkem zmatečné. Při 
postupném rozvolňování v květnu jsem zasílala dotaz na Hygienickou stanici, zda mohu hernu už 
otevřít a popř. za jakých hygienických podmínek. Odpověď mi přišla nejprve z hygienické stanice v 
Kutné Hoře, že otevřít můžu, ale za podmínek, které jsme absolutně nemohli ani my a ani rodiče s 
dětmi dodržet (nošení roušek u dětí, rozestupy mezi dětmi 2m, nebo dezinfekce prakticky všeho 
několikrát denně). Pár dní na to mi na původní dotaz ohledně otevření sama od sebe napsala paní 
Mgr. Jana Tomicová, ředitelka odboru hygieny dětí a mládeže pro Středočeský kraj, že dětské koutky, 
herny a podobná zařízení v provozu být nesmí. Dále jsem tedy komunikovala už jen s paní Tomicovou 
a povolení otevřít jsme dostali až 22. června.  
Při uzavření provozovny jsem využila finanční pomoc tzv. Pětadvacítky a odložení splátek úvěru. 
Bohužel o dotaci nájemného jsem žádat nemohla. V podmínkách žádosti je totiž uvedeno, že mezi 
pronajímatelem a nájemcem nesmí být žádný vztah. Provozovnu mám v nájmu v domě rodičů, ze 
zákona nájemné platit musím ve stejné výši jako ostatní, ale díky tomuto vztahu jsem o příspěvek na 
nájem žádat nemohla.  
Letní období jsme tedy přečkali, občas se pár stálých návštěvníků zastavilo. Dlouho očekávanou 
sezónu nám ale opět přerušil nouzový stav a povinné uzavření provozovny. Níže zasílám přehled 
tržeb jak loňských, tak letošních + náklady.  
 
Vstupné do herny:  
Vstup do jedné hodiny 59Kč/dítě  
Vstup nad jednu hodinu 99Kč/dítě  
Děti mladší jednoho roku a doprovod je zdarma.  
V sezóně (cca konec září - začátek června) se pohybuje návštěvnost 25-30 dětí denně. Návštěvnost je 
hodně ovlivněná počasím.  
Srovnání tržeb: Měsíc  Tržby 2019  Tržby 2020  
Leden  52.898,-  66.457  
Únor  44.097,-  44.871,-  
Březen  51.475,-  16.876,-  
Duben  18.479,-  0,-  
Květen  52.758,-  0,-  
Červen  9.759,-  2.549,-  
Červenec  27.761,-  14.645,-  
Srpen  24.710,-  17.312,-  
Září  26.902,-  10.969,-  
Říjen  40.011,-  1945,-  
Listopad  48.358,-  
Prosinec  35.411,-  

 

 
Náklady na provoz:  
Nájemné 7.500,-  
Zálohy na vytápění 4.000,-  
Průměrná měsíční spotřeba elektřiny a vody cca 3.000,-  
Splátka úvěru 7.130,-  
Toto jsou náklady na provoz, samozřejmě ještě zbývají náklady, které nejsou pravidelné, jako 

pojištění, revize bezpečnosti herního prvku, nebo zboží. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 
 

 

 

 



 
 

 

 

 

 


